
UCHWAŁA NR 752/VIII/60/2023 
RADY MIEJSKIEJ KONSTANCIN-JEZIORNA 

z dnia 25 października 2023 r. 

w sprawie petycji  złożonej przez Radę Przedszkola nr 4 z oddziałami integracyjnymi „Leśna 
Chatka” w Konstancinie-Jeziornie w sprawie propozycji skrócenia godzin pracy oddziałów 

przedszkolnych w roku szkolnym 2023/2024  (BRM 222/2023) 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 
Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn.zm.), w zwiazku z art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. 
o petycjach (t.j. Dz.U. z 2018 poz. 870), Rada Miejska Konstancin-Jeziorna uchwala, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu sie z petycją w sprawie planu zamknięcia oddziału przedszkolnego przy Szkole 
Podstawowej nr 3 im. ks. Jana Twardowskiego nie uwzględnia postulatów zawartych w petycji 
z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje Przewodniczącego Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna do zawiadomienia 
wnoszących petycję o sposobie jej załatwienia. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

   
Przewodnicząca Rady 

Miejskiej 
 
 

Agata Wilczek 
 

Id: 5DC4B75F-8472-44DB-9B31-B669805FC288. Uchwalony Strona 1



 
UZASADNIENIE 

do uchwały Nr 752/VIII/60/2023 Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna z dnia 25.10.2023 r. w 
sprawie petycji  złożonej przez Radę Przedszkola nr 4 z oddziałami integracyjnymi „Leśna 
Chatka” w Konstancinie-Jeziornie w sprawie propozycji skrócenia godzin pracy oddziałów 
przedszkolnych w roku szkolnym 2023/2024  (BRM 222/2023) 

Petycją przekazaną przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w dniu 13.07.2023 r. do Komisji skarg, 
wniosków i petycji został złożony protest Rodziców w sprawie skrócenia godzin pracy Przedszkola nr 4 
„Leśna Chatka” w Konstancinie-Jeziornie.  Komisja skarg, wniosków i petycji w składzie: Aleksandra 
Kostrzewska, Iwona Siudzińska oraz Dorota Zarzycka po analizie Petycji stwierdziła, co następuje: 

Rada Rodziców przedszkola z oddziałami integracyjnymi „Leśna Chatka” zaprotestowała przeciwko 
skróceniu godzin pracy w bieżącym roku szkolnym. Rodzice wyrażają swoje zaniepokojenie tym, że w 
związku ze skróceniem godzin pracy nastąpi spadek jakości zajęć i opieki nad dziećmi. Obawiają się 
także dezorganizacji, która odbije się na samopoczuciu dzieci powodując ich frustrację i niepewność. 
Martwią się zagrożeniem bezpieczeństwa dzieci związanego z nagromadzeniem w jednej sali dzieci z 
różnych grup wiekowych, zwiększoną zachorowalnością. Wskazują także na obniżoną motywację 
nauczycieli do pełnego zaangażowania się w opiekę i naukę dzieci. 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury i Zdrowia wyjaśniła Komisji skarg, wniosków i petycji, że w 
projekcie arkusza organizacji na rok szkolny 2023/2024 nie zostały skrócone godziny pracy Przedszkola 
nr 4 z oddziałami integracyjnymi "Leśna Chatka".  
Przedszkole jest czynne w godz. od 7.00 do 17.00. Liczba godzin pracy nauczycieli przedszkola jest 
zgodna z Kartą Nauczyciela. Mając na uwadze dobro i bezpieczeństwo dzieci liczba godzin w aneksie 
wrześniowym została zwiększona o 10 godzin w stosunku do zaproponowanej pierwotnie przez 
Burmistrza  (tj. do 291 godzin - obowiązki nauczyciela dzieci przedszkolnych poniżej 6 lat) w stosunku 
do arkusza zatwierdzonego przez Burmistrza w maju 2023 r. (było 281 godzin-obowiązki nauczyciela 
dzieci przedszkolnych poniżej 6 lat). Korekta ta pozwala na właściwe funkcjonowanie placówki i została 
uzgodniona z Panią Dyrektor Przedszkola, która pierwotnie proponowała 300 godzin.  
Przedszkole pracuje w tych samych godzinach, jednak ze względu na to, że rano (między godziną 7:00 a 
8:00) oraz po południu w godzinach 15:00-16:00 i 16:00-17:00, gdy dzieci jest znacznie mniej, 
wprowadzono łączenie grup. W godzinach 15:00-16:00 utworzono 4 grupy, a w godzinach 16:00-17:00 3 
grupy.  
Gmina w związku z powyższym zaoszczędziła w stosunku do propozycji Pani Dyrektor 9 godzin 
nauczycielskich tygodniowo tj. 0,36 etatu tygodniowo, co pociąga za sobą skutki finansowe w zależności 
od stopnia awansu zawodowego nauczyciela. 
W świetle powyższych wyjaśnień Komisja skarg, wniosków i petycji uznaje, że Gmina osiągnęła 
kompromis pomiędzy potrzebami podopiecznych i kadry nauczycielskiej, a koniecznością racjonalnego 
gospodarowania środkami finansowymi. 
 
Rada Miejska Konstancin-Jeziorna po zapozniu sie z treścią petycji oraz z powyższymi ustaleniami 
Komisji skarg, wniosków i petycji  nie znalazła uzasadnienia dla pozytywnego rozpatrzenia petycji i 
uwzględnienia postulatów w niej zawartych.  
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